

天主教輔仁大學哲學系

Department of Philosophy FU JEN CATHOLIC UNIVERSITY

中華民國(台灣) 242062 新北市新莊區中正路 510 號

No.510, Zhongzheng Rd., Xinzhuang Dist., New Taipei City 242062, Taiwan (R.O.C.)

TEL: +886-2-29052327, 29052309, 29053293 FAX: +886-2-29017490 E-mail:D03@mail.fju.edu.tw, G03@mail.fju.edu.tw

存有、思想與生命意義-沈清松教授逝世六週年紀念國際學術研討會

徵稿啟事

天主教輔仁大學哲學系訂於 2024 年 6 月 7 日至 9 日假輔仁大學主辦為期三天的國際會議。本次研討會歡迎學界先進針對下列會議子題提出各領域最新研究成果(中文或英文皆可)。

壹、徵稿對象:已取得博士學位或於學術機構內擔任專、兼任教職與研究員。 貳、有意發表論文者,請於 2023 年 03 月 31 日前以電子檔 (MS-Word) 的方式提 供個人基本資料(包含最高學歷,服務單位與職稱以及聯絡電話等),論文 主題,中文約 500 字(英文約 300 字)的論文大綱與 5 個關鍵字,寄至 zoesaelim@gmail.com(會議助理林潁煊小姐收)

零、會議籌備委員會將於 2023 年 5 月 1 日,於輔大哲學系系網(網址:
http://philosophy.ourpower.com.tw/)公告論文大綱審查結果。投稿人請於
2024 年 05 月 10 日前繳交論文完稿。上述若有未竟事項或其他寶貴建議,煩請來函賜教。

肆、會議子題如下:

- (1) 沈清松哲學思想研究
- (2) 中國哲學與士林哲學
- (3) 跨文化哲學與宗教交談
- (4) 終極真實、慷慨與外推
- (5) 存有與死亡的生命教育
- (6) 自然、生態與環境倫理
- (7) 在 AI 時代中的自我與多元他者
- (8) 美學與藝術中的視見性、可譯性與可普性
- (9) 後全球化時代的公共領域(包括戰爭與疫情)
- (10) 中、西醫療哲學(包括照護倫理、哲學諮商與照顧哲學)



天主教輔仁大學哲學系

Department of Philosophy FU JEN CATHOLIC UNIVERSITY

中華民國(台灣) 242062 新北市新莊區中正路 510 號

No.510, Zhongzheng Rd., Xinzhuang Dist., New Taipei City 242062, Taiwan (R.O.C.)
TEL: +886-2-29052327, 29052309, 29053293 FAX: +886-2-29017490 E-mail:D03@mail.fju.edu.tw, G03@mail.fju.edu.tw

Being, Thinking and Meaningfulness of Life--International Conference in Memory of Professor Vincent Shen

Call for papers

The Department of Philosophy of Fu Jen Catholic University [FJCU] is holding a three-day international conference from **June 7**th **to 9**th **2024**. This conference welcomes advanced academics to present their latest research results in various fields in regards to the thematic sections of this conference. Notes regarding this conference are as follows:

- 1. Regarding authors: Ph.D. graduates, part/full-time professors teaching in academic institutions, or researchers.
- 2. For those who are interested in submitting: please provide your basic information (including your highest education level, affiliation and position, contact information, etc.), title of your paper, an abstract approximately 500 words in Chinese (or 300 words in English), including 5 key terms, and send it (in Microsoft Word format) via email to conference assistant Zoe Saelim: zoesaelim@gmail.com before the date of March 31th 2023.
- 3. Authors are kindly required to submit their full paper before **May 10th 2024**. Please do not hesitate to contact us if there are questions or suggestions.
- 4. Thematic sections are as follows:
 - (1) Vincent Shen's thought and philosophy
 - (2) Chinese Philosophy and Scholastic Philosophy
 - (3) Intercultural Dialogues in Philosophy and in Religion
 - (4) Ultimate Reality, Generosity and Strangification
 - (5) Being, and Death and Life Education
 - (6) Nature, Ecology and Environmental Ethics
 - (7) Self and Multiple Others in the Age of AI
 - (8) Visuality, Translatability and Universalizability in Art and Aesthetics
 - (9) The Public Sphere in the Post-Globalization (including wars and pandemic)
 - (10) Philosophy of Medicine, East and West (including care ethics, philosophical counseling, philosophy of care, etc.)